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Dagsorden: 
1. Økonomi Med udsigt til færre studerende betinget af mindre ungdoms-

årgange, dimensionering af flere uddannelser, samt politiske 
ønsker om kortere kandidatuddannelser følger færre STÅ-ind-
tægter. SDU ser sandsynligvis ind i at måtte reducere i ud-
dannelser, nok i højere grad på HUM og NAT, men man for-
venter også ændring på SUND. På hvilke institutter er endnu 
uvist. Men overordnet set skal IST se på om man kan blive 
endnu bedre til at skaffe eksterne midler, undervise på andre 
uddannelser, eller opdyrke nye undervisningsområder for at 
sikre, at vi kan fastholde det antal ansatte man er nu.  
En udfordring er, at mindre holdstørrelser ikke giver mindre 
undervisningsopgaver, og man kan se på balancen mellem 
udgifter og indtægter på nogen moduler Ekstra administrative 
ressourcer til at håndtere både flere uddannelser og eksterne 
midler skal også vurderes. Vi skal også se på hvordan vi kan 
gøre os mindre sårbare, bl.a. så forskningsenhederne ikke er 
afhængige af en enkelt uddannelse alene.  
Ser man bort fra fremadrettede udfordringer, så følger vi i 
store træk de indmeldte budgetter på instituttet for 2022. 
Det er SDU-ledelsens mål at alle institutter øger deres eks-
terne omsætning med 30% over de kommende år, hvilket be-
tyder at der bliver et stort ledelsesfokus på de ansattes søge-
aktivitet og succes. 
 

2. NytSUND 
 

Det går planmæssigt fremad med byggeriet.  

Referat 
Emne: Institutråd 
Dato og tidspunkt: 27.10.2022, kl. 14.00-15.30 
Sted: WP 9 
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Birgitte Nørgaard (BN), Jan Beyer (JB), Kjersti Øverland 
(KØ), Helle Reintoft-Andersen (HRA), Elisabeth Assing-Hvidt 
(EAL), Ulrich Halekoh (UH), Jacob Hjelmborg (JH) 
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3. Status  

Administration 
 
 
4. Forfremmelses- 

program på SDU 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

5. Evt. 

Der ligger flytteplaner for hver enkelt enhed her og man kan 
se mere om NytSUND generelt her.   
Al undervisning i F23 afvikles i WP.  
ISTs interne fordeling af lokaler er ved at være på plads og 
meldes snarest muligt ud. Det ser ud til at lykkedes ganske 
godt at holde enhederne samlet.  
 
 
Sekretariaterne på både IST og FEA har haft meget at se til. 
IST-sekretariatet har fået to nye økonomimedarbejdere i 
2022.  
 
Der er sendt et forfremmelsesprogram i høring på tværs af 
SDU. På baggrund af materiale fra KU er der udarbejdet et 
udkast til kriterier for udnævnelse af professorer.  
  

a. Det drøftes hvorvidt tenue track reelt er en fordel for 
forskeren selv og for instituttet.  

b. Der kræves fortsat bedømmelse, så på nogle områ-
der er ændringerne ikke så markante. 

c.  Hvem skal kunne indstille og risikerer man at skabe 
et A- og B-hold.  

d. Skal postdoc-kategorien være en del af programmet, 
og skal der i så fald være så stor forskel i forhold til 
adjunkter. Er det relevant at have postdoc-stillingen 
længere, når man ikke kan tage universitetspædago-
gikum.  

e. Det kan være enormt svært at vurdere udviklingspo-
tentialet for både postdoc, adjunkt og lektorer. 

f. Det er vigtigt at italesætte, at der er ikke et krav eller 
en forventning om at alle skal være professorer, men 
at et lektorat er en rigtig fin stilling.  

g. Der er udfordringer i samarbejdet med OUH, og der 
udnævnes markant flere kliniske professorer, men 
kriterierne er helt anderledes.  

h. Det bemærkes at tiltaget viser en vilje til transparens 
i ansættelses- og meriteringskriterier.  

 
Nytårskur: Det foreslås at der afholdes fagligt institutforum i 
januar, med efterfølgende spisning. Der er bred enighed i in-
stitutrådet om at vente med at mødes fysisk i sommeren 
2023, hvor man er flyttet til NytSUND. JB oplyser, at der ar-
bejdes på en medarbejderdag for hele SUND.  
SDG Sustainable Developmental Goals på SDU: Det er opfat-
telsen på tværs af IST: 

https://sdunet.dk/da/enheder/fakulteter/sundhedsvidenskab/sdu_nyt_sund/flytning/tidsramme
https://sdunet.dk/da/enheder/fakulteter/sundhedsvidenskab/sdu_nyt_sund/flytning/tidsramme
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• At flere faglige møder omlægges til online/hybrid, for 
at undgå transport på tværs af landet.  

• Erfa-grupper om administration er stort set kun online 
– både for folk rundt om i Odense, men også cam-
pusbyerne.  

• At flere enheder afholder enhedsmøder hybrid, hvil-
ket også betyder at langt flere har mulighed for at 
deltage, da de ikke har transporttid. 

• At nogle uddannelsesafslutninger er også afholdt hy-
brid, hvilket har betydet flere udenlandske gæster 
kunne deltage.  

• At der sjældent bestilles forplejning – udover kaffe og 
te. 

• Institutbilen er skrottet. Det foreslås, at der indkøbes 
cykler, som man kan låne når man skal undervise på 
en anden lokation.  

• Der efterspørges en app (intern ”Über”) til at findes 
kørselsmakkere, særligt når vi bliver flere samlet på 
NytSUND.  

• Findes der aftaler med firmaer, der korttidsudlejer el-
cykler eller løbehjul?  

Øvrige: 
BN: Vil forskningslederne fortsat have adgang til UV-indberet-
ningerne i Freja?.JBN mener, at det ikke ændres. 
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Line Bach Ulstrup 
Sekretariatsleder 


